
UCHWAŁA NR XXXVI/205/2017
RADY MIEJSKIEJ W SŁAWNIE

z dnia 31 marca 2017 r.

w sprawie odrzucenia w całości stanowiska  dotyczącego zaopiniowania uchwały Nr XXXV/202/2017 
Rady Miejskiej w Sławnie w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do 

nowego ustroju szkolnego

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca  1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2016 r., 
poz. 446 i poz. 1579) oraz art. 19 ust. 3 ustawy z dnia             23 maja 1991 r. o związkach zawodowych 
(Dz. U. z 2015 r., poz. 1881) Rada Miejska  w Sławnie uchwala, co następuje:

§ 1. Odrzuca się w całości stanowisko Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału w Sławnie 
wyrażające negatywną opinię w sprawie przedstawionej uchwały Nr XXXV/202/2017 Rady Miejskiej w  
Sławnie z dnia 7 marca 2017r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do 
nowego ustroju szkolnego.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Sławnie

/-/ Edyta Szczygielska
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Uzasadnienie

W dniu 7 marca 2017r. władzom statutowym Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu Oddziału
w Sławnie została przedstawiona uchwała Nr XXXV/202/2017 Rady Miejskiej w Sławnie z dnia 7 marca
2017r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego
wraz z uzasadnieniem, w celu jej zaopiniowania.

W przedłożonym w dniu 27 marca 2017r. piśmie z dnia 27 lutego 2017r. związek zawodowy mając na
uwadze dobro dziecka, ucznia i zatrudnionych w szkole nauczycieli i pracowników niepedagogicznych
negatywnie opiniuje powyższą uchwałę. W uzasadnieniu swojego stanowiska organizacja związkowa uważa,
„że na ustalenie sieci szkół w Sławnie miały wpływ wyłącznie czynniki ekonomiczne, które nie pozwalają
zdaniem Rady Miasta na utworzenie trzeciej szkoły podstawowej w miejsce wygaszanego gimnazjum.
Szukając oszczędności Szkołę Podstawową nr 1 należałoby przenieść do budynku gimnazjum już od
1 września 2017r.”. Opiniujący pozostawienie SP Nr 1 jeszcze dwa lata w jej dotychczasowej siedzibie,
kwitują stwierdzeniem, że jest to nieuzasadnione, dodając przy tym, że uczniowie klas VII i VIII pozbawieni
zostają dostępu do gabinetów przedmiotowych i zajęć w salach gimnastycznych.

Stanowisko przedstawione przez ZNP Zarząd Oddziału w Sławnie nie znajduje merytorycznego
uzasadnienia, a dodatkowo zawiera pewne niedokładności oraz błędne sformułowania (różne numery uchwały,
błędny tytuł uchwały, określenie organu uchwałodawczego jako Rada Miasta). Ponadto poprzez sformułowanie
„zatrudnionych w szkole” opiniujący odnoszą się do jednej szkoły, nie wskazując której, podczas gdy
przedmiotowa uchwała dotyczy sieci wszystkich szkół miejskich.

Podjęcie opiniowanej uchwały, jak wynika z jej uzasadnienia, podyktowane było aktualną liczbą dzieci
w szkołach oraz dokonaną analizą demograficzną, z której wynika, że w latach 2011 – 2016 nie odnotowano
tendencji wzrostowej urodzeń. Dane demograficzne są stabilne. Planowana liczba szkół podstawowych
nie ulega zmniejszeniu w stosunku do stanu obecnego i zaspakaja potrzeby miasta w tym zakresie. Jak
wykazują zestawienia i analizy pracownicy wygaszanego gimnazjum znajdą pracę, poza jednostkowymi
przypadkami, w szkołach podstawowych oraz innych jednostkach miasta. Natomiast przy takiej liczbie dzieci
w mieście, utworzenie trzeciej szkoły podstawowej skutkowałoby zmianami organizacyjnymi powodującymi
zmniejszenie liczby oddziałów we wszystkich szkołach, co z kolei uniemożliwiłoby dalsze zatrudnianie części
nauczycieli w pełnym wymiarze zajęć, a z niektórymi z nich konieczne byłoby również rozwiązanie stosunku
pracy. Przy ustalaniu sieci szkół wzięto także pod uwagę zasoby istniejącej bazy oświatowej. Ujęty
w opiniowanej uchwale termin zmiany siedziby SP Nr 1 od 1 września 2019r. wynika m.in. z konieczności
przystosowanie części pomieszczeń dla wymogów uczniów szkoły podstawowej w szczególności klas
młodszych oraz przeprowadzenia niezbędnych remontów. Ponadto biorąc pod uwagę dobro uczniów i warunki
nauki baza szkoły jest niewystarczająca na zaspokojenie potrzeb nauczania dwóch typów szkół w tym jednym
budynku, w systemie jednozmianowym. Nawet przy maksymalnym wykorzystaniu sal lekcyjnych czas pracy
szkół wydłużony byłby do 10 godzin lekcyjnych dziennie, tj. od godz. 8,00 do godz. 17,10 - bez kółek
zainteresowań i innych zajęć dla uczniów. Podkreślenia wymaga fakt, że Szkoła Podstawowa Nr 1 dysponuje
salą gimnastyczną, boiskiem Orlik oraz małą salą, co zapewni uczniom pełną realizację zajęć wychowania
fizycznego w odpowiednich warunkach. Ponadto w ramach nowych przedmiotów, które realizowane będą
w ośmioletniej szkole podstawowej, SP Nr 1 posiada w swoich zasobach pomoce dydaktyczne do ich realizacji
oraz sprzęt komputerowy i multimedialny do wykorzystywania na zajęciach przedmiotowych.

Zmiana siedziby Szkoły Podstawowej Nr 1 w terminie, w którym sugeruje organizacja związkowa, jest
niemożliwa także ze względów organizacyjno – prawnych wynikających z przepisu art. 59 ustawy o systemie
oświaty, co znalazło potwierdzenie w otrzymanym piśmie Ministerstwa Edukacji Narodowej z dnia 1 marca
2017 r. W takim przypadku musi być zachowany tryb jak przy likwidacji szkoły (m.in. zawiadomienie
o zamiarze przeniesienia siedziby szkoły rodziców uczniów oraz właściwego kuratora oświaty).

Mając powyższe na uwadze stwierdzić należy, że poglądy wyrażone w opinii Związku Nauczycielstwa
Polskiego Zarządu Oddziału w Sławnie nie mogą być brane pod uwagę i uwzględnione w uchwale ostatecznej
o sieci szkół.

W tym stanie rzeczy odrzucenie w całości stanowiska związków zawodowych dotyczącego zaopiniowania
uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju
szkolnego jest uzasadnione.
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